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Til lovforslag nr. L 196. Tillægsbetænkning afgivet af Sundhedsudvalget den 20. marts 1997 

T i l l æ g s b e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  m i d l e r t i d i g t  p r i s s t o p  f o r  l æ g e m i d l e r  m . v .  

Udvalget har, efter at lovforslaget ved 2. be- 
handling blev henvist til fornyet udvalgsbe- 
handling, behandlet dette i nogle møder og har 
herunder stillet spørgsmål til sundhedsmini- 
steren, som denne har besvaret dels skriftligt, 
dels i samråd. Et af svarene er optrykt som bi- 
lag til tillægsbetænkningen. 

Endvidere har udvalget modtaget skriftlige 
og/eller mundtlige henvendelser fra: 

Dansk Lægemiddel Information A/S, 
Husted, Steen Elkjær, Aarhus, og Sigurd, 

Bjarne, København, 
Lund, Jørgen, Frederiksberg, 

Lundbeck A/S og Novo Nordisk, 
Lyngby-Tårbæk Lægeselskab, 
MEDIF og 
MEFA. 

Herefter indstiller et flertal (Venstres, Det 
Konservative Folkepartis, Fremskridtspartiets 
og Centrum-Demokraternes medlemmer af 
udvalget) lovforslaget til forkastelse. 

Et mindretal (Socialdemokratiets, Sociali- 
stisk Folkepartis og Det Radikale Venstres 
medlemmer af udvalget) indstiller lovforslaget 
til vedtagelse uændret. 

Tove Lindbo Larsen (S) nfmd. Lone Møller (S) Hanne Andersen (S) Holger Graversen (S) 

Jytte Wittrock (S) Jørn Jespersen (SF) Vibeke Peschardt (R V) Kjeld Rahbæk Møller (SF) 

Addi Andersen (CD) Jørgen Winther (V) Mariann Fischer Boel (V) Ester Larsen (V) fmd. 

Kim Mouritsen (V) Henriette Kjær (KF) Agnete Laustsen (KF) Brian Mikkelsen (KF) 

Jan Køpke Christensen (FP) 

Enhedslisten og Dansk Folkeparti havde ikke medlemmer i udvalget. 
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Bilag 

Et af udvalgets spørgsmål til sundhedsministeren og dennes besvarelse heraf 

Spørgsmål nr. 38: 

Ad svaret på spørgsmål 26, jf. bilag 39 
Kan ministeren bekræfte, at ministeren er 

, parat til at sikre flere ressourcer både i forbin- 
delse med den omvendte G-ordning og den 
analoge substitution, og hvordan skal disse 
øgede omkostninger finansieres -  skal det 
f.eks. ske over medicinpriserne? 

Svar: 
Som nævnt i min besvarelse af spørgsmål nr. - 

26 vil spørgsmålet om, hvorvidt indførelsen af 
den omvendte G-ordning og den analoge sub- 
stitution vil medføre øget arbejde på apoteker- 
ne, indgå i drøftelserne mellem Sundhedsmini- 
steriet og Danmarks Apotekerforening om 
apotekernes samlede bruttoavance. 

Viser det sig, at de nævnte ordninger medfø- 
rer merarbejde på apotekerne, vil jeg lade det- 
te indgå i min vurdering af det samlede behov 
for ressourcer i sektoren. 

Apotekets avance udgør en del af lægemid- 
lets pris. 


